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CDA Cranendonck 
 
 
Cranendonck Actief! 
Pagina 12/13 Wijkuitvoeringsplan. Hoofdstuk 5, Kosten, baten en financiering.  
Vraag: Wat is de gemiddelde levensduur van een warmtepomp hoe verhouden zich de (jaarlijkse) 
onderhoudskosten t.o.v. een CV-ketel?  
 
Antwoord:  
De gemiddelde levensduur van een warmtepompinstallatie is, net als een cv-ketel, 15 jaar. De 
onderhoudskosten van een warmtepomp zijn vergelijkbaar aan die voor een cv-ketel. Bedrijven zoals 
Feenstra of Kemkens bieden onderhoudscontracten aan die even duur zijn voor een warmtepomp als voor 
een cv-ketel.  
 
ELAN 
 
 
Pro6 
 
 
VVD Cranendonck 

 
Bart Kraaijvanger 

1. in de nota Energie en warmtetransitie die ook voorligt, wordt gesproken over de opgave naar 
aardgasvrij wonen in 2030. In dit voorstel wordt echter al gesproken over 2035. Waar werken we 
nu naartoe? 
 

Antwoord:  

De Rijksoverheid hanteert in haar doelen het jaartal 2030, vandaar dat de Nota Energie- en 
Warmtetransitie zich daaraan spiegelt. Voor Heesakker is 2030 niet haalbaar of afdwingbaar. Het 
ontbreekt gemeenten aan een middel om het afsluiten van aardgas in een wijk af te dwingen.  
 
Bovendien wordt in wetsvoorstellen over warmte gesproken over een termijn van 8 jaar. Dit zou 
betekenen dat in het geval een dergelijk dwangmiddel beschikbaar komt in 2024 gemeenten een wijk 
op zijn vroegst 8 jaar daarna (2032) afgesloten mag worden van het aardgasnet. Daarom dat in 
Heesakker niet naar het jaar 2030 wordt gestreefd maar naar 2035. 
 

2. We lezen hierin nu dat restwarmte leveren voor Nyrstar geen optie is. Kunnen we hier wat 
uitgebreider over geïnformeerd worden? Eerder werd de indruk gewekt dat dit een serieuze en 
aantrekkelijke optie was. 

Antwoord:  

In de technische onderzoeken, zoals behandeld op de raadsinformatieavond van 15 november 2022 
en de mededeling Poho van 26 januari 2023, kwam restwarmte naar voren als een mogelijk 
alternatief. Met deze kennis op zak konden er ook concrete gesprekken gevoerd worden met 
Nyrstar. Deze hadden nog niet eerder plaatsgevonden gezien eerdere onderzoeken zich richtten op 
potentie van restwarmte en niet de vatbaarheid van een concreet warmtenet. 



 
Op de concrete vraag of Nyrstar voor lange termijn restwarmte zou kunnen of willen leveren kwam 
helaas een negatief antwoord. De omstandigheden op de energiemarkt en de markten waarop 
Nyrstar opereert waren daarvoor te onzeker. Gezien Nyrstar de enige restwarmtebron van formaat 
is werd met het wegvallen de focus verlegd op een all-electric warmtepomp scenario. 
 

3. Hoeveel ‘koplopers’ zijn er op dit moment in de wijk Heesakkers, die aan de slag zijn en als 
voorbeeld voor andere woningen/inwoners willen dienen? Hoeveel woningen zijn er in totaal in de 
wijk Heesakkers? 

 
Antwoord:  

Momenteel zijn er 6 huishoudens die zich als koploper hebben aangemeld. Daarnaast zijn er nog 8 
huishoudens die deelnemen aan het meedenkteam. Hierbij sluiten ook energiecoaches, Wocom en 
haar huurdersbelangenvereniging aan. In het gebied dat in beeld is voor aardgasvrij wonen liggen 
ca. 750 woningen. 
 

4. Hoeveel geld is er tot op heden geïnvesteerd in de wijkaanpak Heesakker, van voorbereiding/begin 
tot heden? 

Jaar (Onderwerp) Bedrag 
2021 (Transitievisie Warmte) € 55.000 
2022 (Wijkverkenning en studie warmteopties) € 56.000 
2023 (Wijkuitvoeringsplan Heesakker) € 83.000 
Totaal € 194.000 

 
Antwoord:  

Tegenover deze uitgaven staan 30.000 euro aan specifieke subsidies ten behoeve aan de 
warmtetransitie en vrij besteedbare uitkeringen ten behoeve van het Klimaatakkoord ter waarde van 
€202.000 (2021) en €187.000 (2022). 

5. We lezen over de wetgeving die in de maak is, waardoor een einddatum voor aardgasvrij wel 
mogelijk zou zijn. In diezelfde alinea staat dat door deze wet inwoners gedwongen kunnen worden. 
Hoe verhoudt dit zich tot de knelpunten die genoemd worden? Inwoners dwingen met de bekende 
aanwezige knelpunten zal tot veel weerstand leiden, wat niet bijdraagt aan de ambitie? 

 
Antwoord:  

Inwoners dwingen over te stappen is niet de juiste motivatie, en met de aangeduide knelpunten of 
financieel en technisch vlak is dit al zeker geen optie. Dwang is een last resort in de wijkaanpak. Het 
is voor het draagvlak veel beter om bewoners te verleiden in plaats van te verplichten. 
 
Dat gezegd hebbende wil dat niet zeggen dat een dwangmiddel nooit aan de orde zal zijn. Naar 
mate de overstap naar aardgasvrij vordert komt men op een punt aan dat het in stand houden van 
een aardgasnetwerk voor een zeer selecte groep bewoners een kostbare aangelegenheid wordt. Als 
een overgrote meerderheid van de bewoners met overtuiging en succes is overgestapt dient de 
vraag gesteld te worden of twee soorten infrastructuur (elektra- en gasnetwerk) in stand gehouden 
dienen te worden. 
 

6. Communicatie/burgerparticipatie: zijn de betreffende woningen/huishoudens/inwoners ook al 
geïnformeerd over deze knelpunten en hoe was de algemene reactie hierop? 



 
Antwoord:  

Tijdens het opstellen van dit wijkuitvoeringsplan zijn al een aantal communicatiemiddelen 
opgetuigd:. 

- Een pagina op de gemeentelijke website 
- digitale nieuwsbrief 
- Whatsappgroep Heesakker aardgasvrij (m.m.v. wijkbewoner) 
- diverse bewonersavonden 
- kopgroep en meedenkgroep en werkgroepen techniek en communicatie 
- (nog in de planning) wijkevent 
 
Daarnaast is er nog diverse keren in of bij het HAC Weekblad aandacht geschonken aan de wijkaanpak 
en is er rondom de informatieavonden huis aan huis geflyerd. 
 
De algemene reactie, afgaande op de bewonersbijeenkomsten van oktober 2022 en oktober 2023 in de 
Borgh, zijn positief geweest. Deze avonden zijn telkens in goede sfeer verlopen en werden als leerzaam 
ervaren. 
Richting de bewoners zijn de knelpunten als kanttekening benoemd maar zijn vooral de mogelijkheden 
op informatieavonden toegelicht. Gezien veel bewoners in de eerste plaats nog moeten isoleren zijn 
beperkingen op het elektriciteitsnet nu geen acuut probleem. 

 
 
 
 
 


